
2015-16 BSP#5 Group Time Discussion
To understand such things [in the Bible] there is always required the ‘coming’ of the same Holy Spirit [the true author of the Bible]; that is to say, His light and his grace; and these are to be sought by humble prayer…(Leo XIII, Providentissimus Deus)
(A) 祈禱：天主聖神！請燃點我心！(請組長跟隨下列步驟，用十分鐘帶领組員祈禱。) Prayer: Holy Spirit! Set my heart on fire! (Group leader will take 10 minutes to lead your group to pray, following the instructions below.)
1. 請組長帶領組員先做大概五分鐘的討論。不公義和不信賴天主是猶大受天主懲罰的原因，試從今天所討論各章經文中(依28-35) ，列舉三個不公義和不信賴天主的實例。
5-minute discussion led by the group leader: In the chapters we studied this evening (Is. 28-35), lack of justice and trust in God was the reason for God’s judgment against Judah. Find three examples for Judah’s lack of justice and trust in God. 
2. 大家靜默下來，禱告開始。十字聖號後一起唸：「天主聖神！請燃點我們的心！」
Prayer begins, do the sign of the cross and say, “Holy Spirit! Set our hearts on fire!”
3. 大家用三分鐘各自默想剛才討論時所認定的不公義和不信賴天主的事情。在你個人生活上，你的親友中，你身處的社會團體中，有沒有類似的罪行？請為了這些罪行，在禱告中懇求天主的憐憫，寬恕和幫助。
Each group member uses about 3 minutes to meditate on the examples identified above. Are similar sins also happening in your personal life, or among your family members and friends, or in the communities or society you live in? Implore our Lord to grant you mercy, forgiveness and help for these sins and weaknesses.
4. 組長帶领大家一起頌唸聖三光榮頌。禱告完。
Group leader leads everyone to say Glory Be. End of prayer. 

(B) 重温和討論(十五分鐘)。Discussion and Review  (15 minutes)
1. 依35:1-10的經文在新約多處都被引用，包括希12:12-13。為甚麼希伯來人書要引用這些經文呢？(提示：看希12:5-13) 。你對「懲戒是為你好」這教導有何感受？
Verses in Is. 35:1-10 are found in many places in the New Testament, including Hebrews 12:12-13. Can you identify why the book of Hebrews allude to these verses? (Hint: Read Hebrews 12:5-13). How do you feel about the teaching that “discipline is for your own good”?
2. 除了講義中《聖言共賞》的經文，在今天查考的章中，你有其它? 愛的經文想和組員分享嗎？In the chapters covered by our discussion this evening, do you have any favorite passage(s) other than those listed in section C of the notes that you would like to share with your group members?


